

Captain A.P. Burrell, CD



After more than 35 years of service Captain (former Chief Warrant Officer) Tony Burrell will retire from the Canadian Armed Forces and the Corps of Royal Canadian Engineers.

Capt Burrell enrolled as an Infantryman in the Canadian Armed Forces Primary Reserve in 1985. In 1988, Capt Burrell transferred to the Regular Forces. Upon completion of Field Engineer trades training, he was posted to the 2 Combat Engineer Regiment in Petawawa, Ontario. During his 36 years of service, he has served with 2 Combat Engineer Regiment, the Canadian Airborne Regiment, 400 Tactical Helicopter Squadron, Land Forces Central Area Training Center Meaford, the Canadian Special Operations Regiment, the Canadian Special Operations Forces Command HQ, the Canadian Joint Operations Command, Chief of Military

Personnel, the Combat Training Center Headquarters and most recently, with Canadian Armed Forces Transition Unit Eastern Ontario.

Capt Burrell has six operational deployments. In 1992, he deployed to Somalia with the Canadian Airborne Regiment. In 1996, he deployed to Bosnia with the Royal Canadian Dragoons. He deployed to Bosnia again in 2003, this time with elements of 1 Tactical Air Wing of the Royal Canadian Air Force. In 2005, he deployed to Afghanistan as part of Task Force Kabul.

Throughout his career, he has been employed in many positions, including Sapper/Paratrooper, Section Commander, Troop Warrant, Tactical Aviation Door Gunner, Squadron Quarter Master, the Light Engineer Squadron Sergeant Major, and Headquarters Sergeant Major of both CANSOFCOM HQ and the Combat Training Center HQ. Capt Burrell has served with the Canadian Army, the Royal Canadian Air Force, the Canadian Special Operations Forces Command, the Canadian Joint Operations Command and the Chief of Military Personnel.

In June 2021, Capt Burrell was appointed as the third Regional Sergeant Major of the Canadian Armed Forces Transition Unit Eastern Ontario. In June 2024, Captain Burrell was promoted to his current rank and was selected for the Special Requirements Commissioning Plan. Subsequently, he was posted back to the Special Operations community with the J7 Training Cell, where he will be employed until the end of his service in uniform. Captain Burrell has accepted a position within the Public Service in Ottawa, where he will continue service to DND as a civilian.

IN PACE PARATUS/ CHIMO/AIRBORNE/AUDEAMUS/WE WILL FIND A WAY

Capitaine A.P. Burrell, CD



Après plus que 35 ans de service, le Capitaine (anciennement adjudant-chef) Tony Burrell prendra sa retraite des forces armées canadiennes et du corps du Génie Royal Canadien.

Le Capitaine Burrell s'est enrôlé en tant que fantassin avec la force de réserve des forces armées canadiennes en 1985. En 1988, le Capitaine Burrell a transféré à la force régulière. À la fin de sa formation professionnelle comme génie de combat, il a été muté au 2^e Régiment de génie de combat à Petawawa, en Ontario. Au cours de ses 36 années de service, il a servi avec le 2^e Régiment de génie de combat, le Régiment aéroporté du Canada, le 400^e Escadron Tactique d'Hélicoptères, le centre d'entraînement du commandement des forces terrestres secteur du centre, à Meaford, le Régiment des Opérations Spéciales du Canada, le Quartier

Général du Commandement des Forces d'Opérations Spéciales du Canada, le Commandement des Opérations Interarmées du Canada, le Chef du Personnel Militaire, le Quartier Général du Centre d'Entraînement au combat et plus récemment avec l'Unité de Transition des Forces Armées Canadiennes de l'Est de l'Ontario.

Le Capitaine Burrell a six déploiements opérationnels. En 1992, en Somalie avec le Régiment aéroporté du Canada. En 1996, en Bosnie avec les Royal Canadian Dragoons. Il est retourné en Bosnie en 2003, cette fois-ci avec les éléments de la 1^{re} Escadre tactique aérienne de l'Aviation Royale Canadienne. En 2005, il a déployé en Afghanistan avec la force opérationnelle Kaboul.

Tout au long de sa carrière, il a occupé de nombreux postes, notamment celui de sapeur/parachutiste, de chef de section, de sergent de troupe, de mitrailleur de bord d'aviation tactique, de quartier-maître d'escadron et de sergent-major de l'escadron léger du génie, et de sergent-major du quartier général du commandement des forces d'opérations spéciales du Canada et du quartier général du centre d'instruction au combat. Le capitaine Burrell a servi avec l'Armée Canadienne, l'Aviation Royale Canadienne, le commandement des forces d'opérations spéciales du Canada, le commandement des opérations interarmées du Canada et celui du chef du personnel militaire. En juin 2021, le Capitaine Burrell a été nommé en tant que troisième sergent-major régional de l'Unité de transition des Forces armées canadiennes de l'Est de l'Ontario.

En juin 2024, le Capitaine Burrell a été promu à son grade actuel après avoir été sélectionné par le programme spécial d'attribution de commission. Par la suite, il a été muté une fois de plus avec la communauté des forces d'opérations spéciales, où il a travaillé au sein de la cellule de l'entraînement J7 jusqu'à ce qu'à sa retraite, et retri l'uniforme. Le capitaine Burrell a accepté un poste au sein de la fonction publique à Ottawa, où il continuera de servir le MDN en tant que civil.